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ČESKO: Ve speciálním vydání pořadu Co Čech, to politik! se v superdebatě střetlo hned osm hostů. V
první hodině se představil epidemiolog Roman Prymula, biochemik Zdeněk Hostomský, imunolog Jiří
Šinkora a primářka Kliniky infekčních nemocí v Nemocnici Na Bulovce Hana Roháčová. V druhé
části diskutoval šéf České lékařské komory Milan Kubek, evoluční biolog Jaroslav Flegr a lékaři Jan
Hnízdil a Lukáš Pollert.

Šinkora v debatě o účinnosti očkování upozornil, že vakcína nechrání před tím, aby se lidé nakazili.
„Nedává smysl, že by nás vakcína ochránila před infikováním. Tato představa je naivní a hloupá.
Epidemie skončila a není co řešit,“ podotkl. Na tom, že se epidemie blíží ke konci, se zároveň shodl s
ostatními.

Jenže v otázce očkování jsou už názory mezi experty více roztříštěné. Většina nejen českých
odborníků vakcinaci doporučuje, protože i v případě infekce chrání před těžkým průběhem
nemoci. „Jiná cesta než povinné očkování není. Můžeme si vybrat dvě cesty – buď tu s využitím
poznatků vědy, že se necháme očkovat, nebo se jako ve středověku všichni nakazíme,“ vysvětlil
Milan Kubek.

Ve druhé části debaty došlo i na střet Kubka s lékařem Lukášem Pollertem. „Viděl jsem po očkování
umřít pacienta. Nahlásil jsem to. Na to jsou organizace, které se o to starají. Tady se tvrdí, že po PCR
všichni, kdo zemřeli, zemřeli na covid,“ tvrdil Pollert. Podle Kubka ale vypouští neověřené informace.

 

 

30. 1. 2022 21:55

On-line ze superdebaty pořadu Co Čech, to politik! je u konce. Celý speciální
díl si můžete přehrát v úvodu článku. Děkujeme za pozornost.

30. 1. 2022 21:49

Kubek: Vyčítám Válkovi, že se stará pouze o práva neočkovaných a kašle na očkované

Lékař Kubek v pořadu vzpomněl i na ministra zdravotnictví Vlastimila Válka (TOP 09). „Vyčítám
Válkovi, že tu není žádná kampaň, že se nediskutuje o povinném očkování. Vláda se stará pouze o
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práva neočkovaných, kteří nám nepomohli, a kašle na ty očkované,“ kritizoval šéf ČLK.

30. 1. 2022 21:46

Hnízdil: Neexistuje důvod, aby zdraví lidé plošně nosili respirátory

Lékař Hnízdil je proti plošným opatřením. „Neexistuje jediný důvod, aby zdraví lidé plošně nosili
respirátory, byli testováni nebo jim byla aplikována nevyzkoušená látka,“ kroutil hlavou.

 

Lékař Jan HnízdilZdroj: CNN Prima NEWS

 

30. 1. 2022 21:38

Flegr: Opatření ještě alespoň měsíc dávají smysl

Podle evolučního biologa Jaroslava Flegra opatření ještě alespoň měsíc dávají smysl. „A to aby
zploštily velký růst nakažených. Omikron nemocnice naplní, ale naše nemocnice jsou gumové a naši
lékaři jsou fantastičtí. Ale spíš jde o to, aby se znovu nezavíraly školy,“ upozornil.

 

 

30. 1. 2022 21:34

Teď by začal rozvolňovat jen šílenec, rozčílil se Kubek a srovnal koronavirus s HIV

Šéf lékařské komory Milan Kubek na rozdíl od epidemiologa Romana Prymuly zastává názor, že
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Česko by v současné době nemělo začít rozvolňovat. „Teď určitě nemůžeme rozvolňovat, to by udělal
jen šílenec,“ řekl Kubek v debatě. „To, co jinde udávají za rozvolnění, u nás považujeme za normální
stav,“ doplnil. Podle něj je sice omikron méně nebezpečnější než delta, Česko by ale nemělo usnout
na vavřínech.

30. 1. 2022 21:31

Pirk, Pollert, Hnízdil? Jsou antivaxerské zlo, kterému se nesmí ustupovat, tvrdí Kubek

Kubek k Pirkovi, Pollertovi a Hnízdilovi: „Dezinformátoři a militantní antivaxeři jsou zlo a tomu se
nesmí ustupovat. Kvůli tomu tu zemřelo více lidí, než s naším zdravotnictvím muselo. Vytváří se
dojem, že vědecká obec je rozpolcená, tak to ale není,“ zdůraznil šéf ČLK.

30. 1. 2022 21:24

Viděl jsem člověka po vakcíně zemřít, šokoval Pollert. Vypouštíte dezinformace, sepsul ho
Kubek

„Viděl jsem po očkování umřít pacienta. Nahlásil jsem to. Na to jsou organizace, které se o to starají.
Tady se tvrdí, že po PCR všichni, kdo zemřeli, zemřeli na covid,“ tvrdil v pořadu lékař Pollert. Podle
Kubka ale vypouští neověřené informace.

30. 1. 2022 21:15

Jde o experimentální vakcínu?

Odborníci se přeli, zda se proti covidu očkuje experimentální vakcínou. „Není to experimentální
vakcína. Je řádné schválená, jinak by ji americké úřady a EMA neschválily. Neexistuje žádné jiné
léčivo, na kterém by se tak poctivě sledovaly nežádoucí účinky. Přichází tam nejrůznější hlášení, jako
že někdo napsal, že se mu dva dny po očkování ztratil kufr. To se filtruje a hledají se souvislosti,
vážné nežádoucí účinky se nepotvrdily,“ uvedl v pořadu šéf ČLK Kubek.

Podle lékaře Hnízdila ale jde o experimentální vakcínu. „Ve smlouvě mezi Pfizerem a americkým
kontrolním úřadem je uvedeno, že jde o experimentální vakcínu. Platí jen po dobu pandemie,“ opáčil.

30. 1. 2022 21:11

Kubek: Není jiná cesta než povinné očkování. Máme mnoho černých pasažérů

Podle prezidenta České lékařské komory by očkování mělo být povinné. „Jiná cesta než povinné
očkování není. Připomíná mi to návrat do středověku. Přežijeme i tuto pandemii, ale můžeme si
vybrat dvě cesty – buď tu s využitím poznatků vědy, že se necháme očkovat, nebo se jako ve
středověku všichni nakazíme,“ vysvětlil Milan Kubek. „Máme tady mnoho černých pasažérů, kteří by
rádi čerpali různé výhody, ale nejsou pro to schopni nic udělat,“ upozornil.

30. 1. 2022 21:06

Flegr: Očkování proti covidu nebude tak časté jako proti chřipce

Ve druhé části pořadu odborníci mluvili o očkování. „Jestli budeme mít štěstí, tak epidemie se změní
v endemii. A jak jsou potřeba posilující dávky vakcíny na chřipku, tak budou sem tam potřeba i na
koronavirus. Dobrá zpráva je, že přeočkování nebude nutné tak často jako na chřipku, ta se mění
každý rok,“ předpověděl evoluční biolog Jaroslav Flegr.



 

Evoluční biolog Jaroslav FlegrZdroj: CNN Prima NEWS

 

30. 1. 2022 21:00

Další část pořadu

Ve druhé části pořadu budou diskutovat šéf České lékařské komory Milan Kubek, evoluční biolog
Jaroslav Flegr a lékaři Jan Hnízdil a Lukáš Pollert.

30. 1. 2022 20:57

Diváky nejvíce přesvědčil Šinkora

V první hodině superdebaty v rámci speciálu pořadu Co Čech, to politik! diváky CNN Prima NEWS
přesvědčil nejvíce imunolog Jiří Šinkora. Ten si vysloužil 57,4 procenta hlasů.

30. 1. 2022 20:52

Hostomský: Chřipka přichází v nebezpečnější podobě. Její nová varianta bude katastrofa

Před černějším scénářem ale varoval biochemik Hostomský. „Koronavirus se úspěšně šířil a jiné viry
šly stranou. Teď se čeká, že v některých zemích, které prošly omikronem, přijde zpět chřipka, a to v
daleko nebezpečnější podobě. Dva roky jsme měli imunitní prázdniny. Katastrofický scénář pro
podzim je, že přijde nová varianta chřipky, která může být zákeřná, což bude problém pro podzim,“
předpověděl v pořadu.

30. 1. 2022 20:47
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Prymula: Přijde silnější chřipka

Epidemiolog Prymula promluvil i o chřipce. Předpověděl, že teď bude silnější. „V těchto sezonách,
které šly s covidem, se chřipka neuplatnila. Teď bude silnější, protože jsme ji dva roky nepotkali. Teď
se může stát, že imunitní systém bude reagovat slaběji a budeme čelit silnější chřipce,“ varoval.

 

Epidemiolog Roman PrymulaZdroj: CNN Prima NEWS

 

30. 1. 2022 20:43

Zrušme testování, shodli se odborníci

Odborníci se v superdebatě dotkli i otázky testování. Shodli se, že by se mělo zrušit. „Testování má
smysl v tom, že jsme schopni zmapovat proporci varianty v populaci, to už máme, takže to není
nutné. Snažíme se zachytit pozitivní lidi, což už u omikronu také nemá smysl,“ vysvětlil epidemiolog
Prymula s tím, že zrušení testování by teď mělo být prioritou. „Jsem také pro zrušení testování.
Přináší problém pro lidi v zaměstnání. U nás lidé do karantény ani nemůžou jít, aby se měl o pacienty
kdo starat,“ přidala se k němu primářka Roháčová.

Podle imunologa Šinkory zatím nikdo nemá odvahu říct „dost“. „Testujeme ze setrvačnosti, je to čistě
politické rozhodnutí. Někdo musí povstat a říct ‚končíme‘,“ vyzval. Testovat by se prý měli jen lidé s
příznaky. Podle biochemika Hostomského ale testování ani nemělo začít.

30. 1. 2022 20:32
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Hostomský: Respirátor je symbol strachu

Podle Hostomského je důležitá symbolika epidemie. „Respirátory mají symbolický význam, pro mě
jsou symbolem strachu a podřízenosti. Na začátku epidemie byly solidaritou a chránili jsme jimi
starší. Pomalu se to ale posunulo, nyní máme chránit každý sám sebe,“ je přesvědčený biochemik.

30. 1. 2022 20:25

Hostomský: Omikronem epidemie skončí

Epidemiolog Roman Prymula ale upozornil, že koronavirus by mohl zmutovat v horší variantu, než je
omikron. Doufá, že se to ale nestane. Podle biochemika Zdeňka Hostomského ale omikronem
pandemie skončí.

 

Biochemik Zdeněk HostomskýZdroj: CNN Prima NEWS

 

30. 1. 2022 20:17

Šinkora: Epidemie skončila a není, co řešit

Imunolog Jiří Šinkora v pořadu upozornil, že vakcína nechrání před tím, aby se lidé nakazili. „Nedává
smysl, že by nás vakcína ochránila před infikováním. Tato představa je naivní a hloupá. Epidemie
skončila a není, co řešit,“ myslí si odborník.
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Imunolog Jiří ŠinkoraZdroj: CNN Prima NEWS

 

30. 1. 2022 20:09

Prymula: Omikron je dar, který nám dala příroda

Podle epidemiologa Romana Prymuly se konec epidemie blíží mílovými kroky. „Omikron je dar, který
nám dal příroda. Je na pořadu dne, abychom to rozvolnili,“ souhlasil s Roháčovou.

30. 1. 2022 20:05

Roháčová: Návrat k normálnímu způsobu života by měl být velmi brzy

„V současné době už jsme na tom relativně dobře. Jsme poměrně významně promořeni a
proočkování. Návrat k normálnímu způsobu života by měl být velmi brzy,“ zhodnotila na úvod
primářka Kliniky infekčních nemocí v Nemocnici Na Bulovce Hana Roháčová.
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Primářka Kliniky infekčních nemocí v Nemocnici Na Bulovce Hana RoháčováZdroj: CNN Prima
NEWS

 

30. 1. 2022 20:02

Hosté superdebaty

V první hodině budou diskutovat: epidemiolog Roman Prymula, biochemik Zdeněk Hostomský,
imunolog Jiří Šinkora a primářka Kliniky infekčních nemocí v Nemocnici Na Bulovce Hana Roháčová.
Ve druhé hodině je vystřídají šéf České lékařské komory Milan Kubek, evoluční biolog Jaroslav Flegr
a lékaři Jan Hnízdil a Lukáš Pollert. Celým pořadem vás budou provázet moderátoři Petr Suchoň a
Sabina Dračková.

30. 1. 2022 20:00

Vítejte u on-line přenosu superdebaty Co Čech, to politik! hvězd pandemie.

Experti ve studiu CNN Prima NEWS probrali širokou plejádu témat. Od koronavirových opatření po
očkování či variantu omikron, která zachvátila celý svět.

„Česko je unavené zdlouhavou pandemií a taky rozdělené jako nikdy dřív. Očkování, testování,
roušky či uzavírání podniků. Věřím, že většina lidí v Česku stejně jako já vyhlíží konec dvouleté
mizérie, která by díky variantě omikron mohla být konečně na dohled. A právě na ty nejpalčivější
otázky, které každého zajímají, se i za vás zeptáme největších mediálních hvězd pandemie,“ říkal
před začátkem pořadu moderátor pořadu Petr Suchoň.

Superdebata se měla původně odehrát před více než stočlenným publikem. Kvůli zhoršující se
epidemické situaci se ale vedení redakce rozhodlo diváky ve studiu z preventivních důvodů vynechat.
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